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PRESIDIUM 
 
ADVIESORGAAN OVER PROCEDURELE, ORGANISATORISCHE      
EN VERGADERTECHNISCHE ZAKEN VOOR DE RAAD 
 

 
Besluitenlijst: van de vergadering van het Presidium, gehouden op dinsdag 12 maart 2013  van 

20.00 uur tot 22:13 uur in het stadhuis van Woerden. 
 
Aanwezig: de heren Cok Hoogerbrugge (voorzitter), Jaap van der Does (Lijst Van der Does), 

Bernard de Jong (CDA), Ruud Mees (VVD), Henk van Dam (ChristenUnie/SGP), 
mevrouw Janet Buerman (Inwonersbelangen), de heer Rinus Tersteeg 
(Progressief Woerden), de heer Heerd Jan Hoogeveen (D66), Erwin Geldorp, 
griffier (secretaris), Victor Molkenboer (burgemeester), Iman Vroman (gast), 
Marco Gerling (gast) en Milan Lucassen, plv. griffier (verslag) 

 
 

 
 
 

1) Opening en vaststelling agenda 
 

De voorzitter opent de vergadering om 20:00 uur en verwelkomt de heren Vroman en Gerling van 
de pers. Beide heren schuiven aan voor de behandeling van agendapunt 3. De agenda wordt 
conform vastgesteld. 

 
2) Mededelingen 
 

• Mevrouw Buerman vervangt de heer Elias Bom in verband met ziekte. 
• De heer Hoogeveen zal de vergadering iets eerder verlaten. 
• In verband met een oefening in de parkeergarage zal de burgemeester iets later 

aanschuiven. 
 
3) Persoverleg 

 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Hoogeveen om het onderwerp te introduceren. De 
heer Hoogeveen vertelt dat hij tijdens een gesprek met de heer Gerling hoorde dat er de wens 
leefde om als pers meer contact te hebben met de raadsfracties. Wellicht is het een idee om 
vanavond over de rol en wisselwerking tussen raad en pers te hebben. Het is goed om contact te 
hebben met elkaar. 
 
De heer Gerling geeft aan dat het niet helemaal nieuw is. Hij refereert hierbij aan het koepel 
overleg (nieuwskoepel). De hedendaagse praktijk bestaat uit een standaard belrondje langs de 
fracties. Maar bij sommige punten is het wellicht goed om te weten hoe de raad er over denkt. 
Denk hierbij bijvoorbeeld aan een dossier als Het Arsenaal. Wellicht is het mogelijk om een 
structureel overleg eens in de maand of eens per twee maanden. Je kan ook bijvoorbeeld ook 
alleen op basis van incidenten, als er iets groots speelt, samenkomen. Het college heeft al tijdens 
het wekelijks persoverleg de gelegenheid om te melden wat ze allemaal doen, wellicht is dat ook 
iets voor de raad. 
 
De heer van der Does stelt dat wat er nu staat aan ondersteuning ten behoeve van communicatie 
volledig benut wordt om het college af te schermen. De heer Vroman vult aan dat er een 
wekelijks persoverleg plaatsvindt, maar dat de onderwerpen die echt interessant zijn voor de pers 
daar vaak niet in gemeld worden. Het is de vraag in hoeverre dit bewust gebeurt. 
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De heer Gerling meldt dat het allemaal wat actueler mag. De bomenkap is bijvoorbeeld in geen 
enkel persoverleg voorbij gekomen terwijl het wel erg interessant is. 
 
De heer De Jong vraagt of de heren Vroman en Gerling verwachten dat het college anders gaat 
communiceren als de raad regelmatig contact heeft met de pers. De heer Hoogeveen geeft aan 
dat wat de heren aangeven bij het spel hoort. Je gaat als college tijdens een persoverleg niet je 
zwakke punten uitventen. 
 
De heer Gerling zegt dat het toch logisch is dat wat de donderdag voor het overleg in de raad is 
besproken in het daaropvolgende persoverleg van het college wordt aangestipt. 
 
De voorzitter merkt op dat het koepeloverleg geen succes was. Ook de heer De Jong geeft aan 
het koepeloverleg niet werkte. Mevrouw Buerman vult aan dat alle fractievoorzitters bij elkaar in 
één overleg niet gaat werken. Het is maar de vraag of daar iets interessants uit komt. 
 
De voorzitter meldt dat het wellicht een idee is om voor de fractievergaderingen een 
contactmoment in te plannen. Daar is wel ruimte voor. 
 
De heer De Jong geeft te kennen dat volgens hem de raad niet echt leeft onder de pers. Bij 
momenten die volgens de raad belangrijk zijn ontbreekt de pers volledig. 
 
Er volgt een algemene discussie over waarom er weinig pers aanwezig is bij de vergaderingen. In 
de tussentijd schuiven de heren Tersteeg (20:20 uur) en Molkenboer (20:28 uur) aan. 
 
De heer Molkenboer geeft aan dat na commissie- en raadsvergaderingen de pers de fracties kan 
spreken. Politieke partijen moeten bovendien hun eigen nieuws maken. Wellicht kan je één of 
twee keer per jaar een overleg inplannen om te kijken of de contacten nog goed zijn. 
 
Besluit: de griffie zal binnen drie maanden een eerste bijeenkomst entameren tussen leden van 
de raad en de pers. Hiervoor zal een agenda als onderlegger worden gemaakt op basis van input 
van beide partijen. Na deze bijeenkomst zal bekeken worden hoe verder te gaan. 
 

4) Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering 
 
Besluit: conform vastgesteld. 
 

5) Actiepunten / planning 
 
De heer De Jong vraagt of de punten 2 en 4 zijn afgedaan. De griffier antwoordt dat er een 
raadsinformatiebrief binnen is gekomen waarin slechts de bezuiniging op de bodes inzichtelijk is 
gemaakt. In de Commissie Middelen zal het bezuinigingsverhaal worden behandeld. 
 
Besluit: conform vastgesteld. 
 

6) Actualiteiten 
 
Toehoorder wethouder bij procedurevergadering  
De casus wordt kort toegelicht. Het betreft een situatie waarbij een wethouder aanwezig was bij 
de procedurevergadering en vervolgens aanschoof bij de overlegvergadering. Bij agendapunt 8 
vraagt de voorzitter of de wethouder wil reageren op de in de procedurevergadering ingebrachte 
punten. Hierop wilde de wethouder niet direct antwoord geven aangezien hij niet als niet 
aanwezig beschouwd moest worden tijdens de procedurevergadering. Op verzoek van 
commissievoorzitter Becht is dit punt ingebracht. De heer Becht verwacht een uitspraak van het 
presidium ten einde dit als leidraad te kunnen gebruiken in toekomstige situaties van gelijke 
strekking. 
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Besluit: er volgt geen unanieme uitspraak van het presidium. Het is aan een ieder hoe om te 
gaan met de geschetste situatie. Daarnaast zal de burgemeester in het college terugkoppelen dat 
er niet zo principieel gereageerd hoeft te worden door individuele collegeleden. 
  
Geplande afwezigheid wethouder 
Mevrouw Buerman geeft aan dat wethouder Koster een geplande afwezigheid heeft gehad. Het 
zou fijn zijn om als raad in het vervolg een signaaltje te krijgen.  
 
Besluit: er wordt door de burgemeester toegezegd dat er in het vervolg beter mee zal worden 
omgesprongen en de raad wordt geïnformeerd als een wethouder langdurig gepland afwezig is. 
  
Non verbale signalen van collegeleden  
Mevrouw Buerman merkt op dat er veel non verbale uitingen van collegeleden plaatsvinden. Zij 
vindt dit gedrag meer iets voor in de coulissen dan achter de collegetafel. De heer Van Dam geeft 
aan zelf commissievoorzitter te zijn en dat het niet verkeerd is om het hier over te hebben. De 
heer De Jong zegt dat het voor het publiek geen goed beeld is. De burgemeester geeft aan dat 
non verbale communicatie ook onderdeel van het debat kan zijn. Als het maar netjes blijft. 
 
Besluit: het signaal is gemeld en er wordt door het presidium gevraagd hier in het vervolg 
rekening mee te houden. 
 
Ringleiding en audioverslag 
Mevrouw Buerman zegt dat de zowel de ringleiding voor slechthorenden als het audioverslag 
slecht te horen zijn. De heer Tersteeg geeft aan dat de vergaderingen niet meer te horen zijn in 
de wandelgangen en op het toilet. Dit was voorheen wel het geval. 
 
Besluit: de griffier zal de ringleiding en audioapparatuur nader laten bekijken door een expert. 
Ook de opmerking van de heer Tersteeg zal worden meegenomen. 
 
Kopieerfaciliteit begane grond 
De heer Van der Does geeft aan dat hij het lastig vindt dat hij sinds de installatie van nieuwe 
printers niet meer kan kopiëren in het vergadercentrum.  
 
Besluit: het presidium wil dat de raad een eigen kopieerfaciliteit krijgt in het vergadercentrum. 
 
Aankondiging vertrek voorzitter auditcommissie 
De heer De Jong zegt teleurgesteld te zijn geraakt in de werkwijze van de auditcommissie. Hij 
heeft grote moeite gehad met de gevolgde procedure rondom de afwaardering van de 
parkeergarage. Hij heeft dit ook met de wethouder besproken en het afgegeven signaal is 
duidelijk. De heer De Jong geeft aan niet verder te willen gaan als voorzitter van de 
auditcommissie en vraagt of iemand anders het voorzitterschap wil overnemen. Ook zal er vanuit 
het CDA gekeken worden naar een andere afgevaardigde voor de auditcommissie. 
 

7) Voorstel inzake bezoldiging raadsleden 
 
Na een algemene discussie kwam naar voren dat de bezuinigingsdoelstelling voor de raad reeds 
gehaald is zonder de raad op de nullijn te zetten en de nullijn is ook niet meegenomen in de 
begroting 2013 en verder. Op voorstel van de burgemeester wordt het voorstel inzake 
bezoldiging raadsleden ingetrokken. 
 
Besluit: het voorstel wordt ingetrokken. De raad in 2014 in nieuwe samenstelling kan desgewenst 
een besluit nemen aangaande de nullijn voor raads- en commissieleden. 
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8) Proces voorjaarsoverleg 
 
Mevrouw Buerman geeft aan dat ze in het geschetste proces de politieke inbreng vindt 
ontbreken. De heer De Jong geeft aan de voorgestelde indeling niet vreemd te vinden. Dit is zo 
eerder georganiseerd. En de heer Van Dam geeft tenslotte aan voldoende ruimte te zien om de 
speerpunten op tafel te leggen. 
 
Besluit: in april zal de inbreng van de politieke partijen plaatsvinden. Deze inbreng zal worden 
vertaald in een voorstel ten behoeve van het junioverleg. Cruciaal is om het uiteindelijke debat in 
juni wel op basis van alle relevante informatie te doen. 
 

9) Follow up Verbonden Partijen 
 
De heer De Jong vond de georganiseerde informatieavond interessant. De heer Tersteeg vraagt 
zich af hoe de raad zich beter kan positioneren ten opzichte van de verbonden partijen. Met de 
nadruk op de mogelijke invloed van de raad. 
 
Besluit: bij de komende besluitvorming inzake verbonden partijen zal de raad in de gelegenheid 
worden gesteld om te reageren en input te leveren. 
 
De heer Hoogeveen verlaat de vergadering om 21:30 uur. 
 

10) Bestuursuitje 2013 
 
De voorzitter introduceert het onderwerp. De datum is bekend. Wellicht een idee om een thema 
te koppelen aan de dag. Suggestie van de griffie om het te hebben over het Groene Hart als 
thema. 
 
De heer Tersteeg meldt dat het een idee is om het te hebben over de positionering van de 
gemeente Woerden in het Groene Hart. De burgemeester vult aan dat er wellicht dan 
tegelijkertijd gekeken kan worden naar de discussie over het introduceren van een nieuw 
landsdeel ten koste van de provincies Noord-Holland, Utrecht en Flevoland. 
 
De heer De Jong zegt dat het wellicht een idee is om in de gemeente Leerdam op bezoek te 
gaan. Gekeken kan worden naar neerzetten van een imago voor de stad en het parkeerbeleid 
wat beide goed geregeld is in Leerdam.  
 
Mevrouw Buerman geeft aan dat het bestuursuitje zich ook kan concentreren op de inzet van 
moderne communicatiemiddelen om de communicatie richting burger te verbeteren (app’s e.d.). 
En wellicht een uitje naar een gemeente die bezig is met funderingsproblematiek. 
 
Besluit: het bestuursuitje zal een middag- en een avondprogramma kennen. In de middag zal de 
raad een werkbezoek afleggen aan Leerdam (met een nog nader te bepalen onderwerp/thema, 
gerelateerd aan het Groene Hart). In de avonduren zal in Woerden het inmiddels traditionele 
diner worden geserveerd. De griffie zal voor de zomer met een voorstel komen. 
 

11) Raadsbijeenkomst Woerden – Oudewater 
 
De griffier licht toe dat de stuurgroep een raadsbijeenkomst wil organiseren. En een datum is 
inmiddels gevonden, te weten 24 april 2013. Kan daarmee worden ingestemd?  
 
Besluit: het presidium stemt in met de voorgestelde datum van 24 april 2013. De burgemeester 
neemt het signaal mee dat er wel iets zinnigs gemeld moet worden tijdens de bijeenkomst, 
waarbij overeenstemming is te vinden tussen de twee partners. Denk ook aan de gemaakte 
vorderingen en een heldere koers. 
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12) Gezamenlijke profilering als raad 
 
Op verzoek van de heer Van der Does is dit onderwerp geagendeerd. Om de 
volksvertegenwoordigende functie van de raad te versterken lijkt het de heer Van der Does een 
goed plan om als raad de samenleving in te gaan. Wellicht één of twee keer per jaar. 
 
De heer Tersteeg vraagt of het vergaderen op locatie is met dezelfde soort overleggen of een 
compleet nieuw soort bijeenkomst. De heer Van der does geeft als voorbeeld een overleg met 
binnenstadbewoners om te zien of daar iets leeft. Veel meer met de neus in de samenleving. 
 
De heer De Jong wil graag weten wat de raad er als geheel mee beoogt. Maar het idee van 
bijvoorbeeld de binnenstadbewoners spreekt de heer De Jong erg aan. De heer Van Dam zegt 
dat informatie  geven als raad goed is. Maar bij bijeenkomsten met politiek gevoelige 
onderwerpen (parkeerbeleid) heb je al snel een oppositie/coalitie verhaal. 
 
De voorzitter geeft aan dat dit in het verleden al eens heeft bestaan. Dan ging de raad jaarlijks 
naar de bibliotheek en bijvoorbeeld naar de combinatiefunctionarissen. De heer Molkenboer vult 
de voorzitter aan en komt met de suggestie om een soort van Raad on Tour te organiseren. Dat 
kan dan bij één of twee onderwerpen en dan kijken hoe dit bevalt.  
 
Besluit: in een volgende presidiumvergadering komt de griffie met een aantal opties voor een 
raad on tour. Gedacht kan worden aan een bezoek aan het ziekenhuis en de binnenstad als 
eerste onderwerpen. 
 

13) Rondvraag 
 
• De griffier komt met een opmerking over de subsidie voor het burgercomité. Er is een factuur 

binnengekomen bij de griffie en principieel voelt het niet goed dat dit budget bij de griffie ligt. 
De griffier en de burgemeester zullen de boel wegzetten in de organisatie. 

• De griffie wil graag weten hoe het presidium denkt over de status van persberichten. Het lijkt 
erop dat persberichten worden gebruikt om ook de raad op de hoogte te houden in plaats van 
informeren via het format van de raadsinformatiebrief. Zolang maar eerst de raad op de 
hoogte wordt gesteld en daarna de pers is het goed zo. 

• De heer Van der Does wil graag weten wat de status is van de jumelage met Steinhagen. 
Waarom is de raad en/of burgemeester van Steinhagen niet uitgenodigd voor de installatie 
van burgemeester? De griffie zal de definitieve besluitvorming van het presidium over de 
status van de stedenband met Steinhagen uitzoeken. 

• De burgemeester geeft aan dat de aangekondigde mogelijke samenvoeging van 3 provincies 
tot een nieuw landsdeel het college heeft doen besluiten om iets voor te bereiden voor de 
raad zodat die er iets van kan vinden. Het is van belang om na te denken wat van belang is 
voor Woerden. Voor 31 juni waarschijnlijk meer duidelijkheid. De heer De Jong vraagt of het 
recente opzeggen van verschillende samenwerkingsverbanden door de gemeente is gebeurd 
in anticipatie op de gemeentelijke en/of provinciale herindeling. De burgemeester geeft aan 
uit te zoeken of daar een relatie tussen bestaat. 

• De burgemeester geeft aan dat er weer chloortreintransporten door Woerden gaan lopen van 
half maart tot half april (8 transporten). Vandaag kortgesloten dat de VRU een seintje geeft 
waarom zij niet op de hoogte gebracht zijn van de transporten. De bevolking wordt op de 
hoogte gesteld en het liefst met data die tot op heden nog niet bekend zijn. 

 
14) Sluiting 

 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:13 uur en wenst allen wel thuis. 
 


